
Od: <jhlavac@dragonbrno.cz> 
Předmět: RE: Prezentace - Dragon Brno 
Datum: 10. října 2022 12:05:38 SELČ 
Komu: 'Lukáš Kozáček' <251746@mail.muni.cz> 
Kopie: 'Oldřich Racek' <racek@fsps.muni.cz> 
 
Dobrý den  
Niže zasílám odpovědi na Váše dotazy. 
Sestavovala je naše sportovní ředitelka.  
 
1) jako vzor fungování a rozvoje klubu jste často uváděli RC Říčany. Čeho konkrétně 
byste chtěli docílit, abyste se jim přiblížili? Respektive, kde Říčany Dragonu utekli? 
Říčany mají obrovskou výhodu v malém městečku poblíž Prahy s obrovskou ragbyovou 
historií. 
Hřiště mají uprostřed města, v centru, čili blízko, dobře dostupné a lidé chodí neustále 
kolem, vše vidí. 
Říčany se velice efektivně zaměřili na práci s mládeží od 2-4 let, nasbírali hromadu 
dobrovolníků z řad rodičů. 
Díky obrovské historii mají velký počet hráčů v každé kategorii, tudíž mají možnost 
výborně vybírat hráče z velké hráčské základny, čili mají i skvělé výsledky. 
Díky tomu všemu jsou velice úspěšní. 
My se již několik roků také zaměřujeme na práci s mládeží.  
Je potřeba zvýšit na Dragonu hráčskou základnu, s tím souvisí i zvednutí základny v 
počtech trenérů a dobrovolníků, kteří pomáhají v jednotlivých kategorií. 
Nyní aktuálně se nám podařilo rozjet kategorii 2-4 roky kde je 30 dětí a maminky jsou 
nadšené.  
 
2) u vás v klubu se dlouze řešilo vztah s americkým fotbalem. Pro laickou sportovní 
veřejnost jsme se se studenty shodli, že je v Čechách a na Moravě minimální rozdíl 
mezi vnímáním ragby a americkým fotbalem. Jaké jsou tedy přednosti ragby před 
americkým fotbalem z vašeho pohledu? Opravdu si nemyslíte, že americký fotbal je 
hrozba? 
Americký fotbal není ve srovnání s ragby v ČR tak rozšířený. Nemají vlastní hřiště, 
minimálně né v Brně. Tento zcela odlišný sport pro nás žádná hrozba není. Do nedávna 
neměli ani mládež. Nyní s ní nějak začínají v nekontaktní podobě. 
Jsou to zcela dva odlišné sporty, které jediné, co mají společného je tvar míče. Ani ten 
míč není stejný, jen tvar. 
Ragby se hraje bez chráničů, je to kontinuální hra 2x 40 min. Americký fotbal trvá pár 
sekund, neustále se kouskuje, zastavuje, nahrává se všemi směry, v ragby jen dozadu. 
Opravdu zde bych vůbec neztrácela čas nějakým srovnáváním, vysvětlováním.  
Ragby se říká, že je sport džentlemanů. Vychází z hodnot, jako jsou fair play, čestnost, 
respekt, disciplína, soudružnost, nadšení atd.  
Věřím, že to má příznivý efekt na vývoj dítěte/člověka. 
V tomto je ragby zcela unikátní. 
Americký fotbal nemá MS, které patří ve sledovanosti na světě za OH a MS ve fotbale. 
 
3) Na jaké bázi u vás funguje anglický trenér? Full time nebo částečný úvazek? 



Vnímáme ho jako důležitý bod. Jaký byl vlastně jeho příchod do Brna? Jak dlouho u vás 
působí v klubu? 
Nigel Briggs má v klubu částečný úvazek. Nigel přišel před více jak 20 lety, kdy kluci 
dostali nabídku, jet hrát do Brna a podílet se na rozvoji ragby v ČR. Líbilo se mu tu 
natolik, že zde už zůstal. 
Začínal jako extraligový hráč za náš klub a poté, když ukončili hráčskou kariéru, přešel 
jako trenér do našeho A týmu.  
Současně je to vystudovaný učitel angličtiny, který zde založil I jazykovou školu.   
 
Posílám medailonek o našem klubu, který jsme točili před Mistrovstvím světa 2019, 
který se odvysílal mezi utkáními: 
http://www.maparagby.cz/kluby/rugby-club-dragon-brno/ 
Medailonek by mohl napomoci k většímu pochopení, o čem ragby je :-) 
 
V případě že potřebujete další informace kontaktujte nás.  
Děkujeme 
Jan Hlaváč 
 
-----Original Message----- 
From: Lukáš Kozáček <251746@mail.muni.cz>  
Sent: Wednesday, September 21, 2022 7:50 AM 
To: jhlavac@dragonbrno.cz 
Cc: Oldřich Racek <racek@fsps.muni.cz> 
Subject: Prezentace - Dragon Brno 
 
Dobrý den, pane Hlaváči, 
ještě jednou děkujeme za včerejší inspirující setkání a možnost zevrubně poznat 
fungování vašeho klubu.  
Rád bych vás požádal jestli byste nám mohl poslat vaši prezentaci, abych ji mohl 
studentům předat do studijních materiálů.  
Zároveň se budeme k setkání vracet v semináři v příštím týdnu, tak abychom mohli 
rozpracovat výstupy.  
Následně vám pak zašlu ještě případné doplňující otázky, které studenty napadnou. 
S pozdravem a přáním hezkého dne 
Lukáš Kozáček 
723 656 516 
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